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V květnu 2020 oslavil spolek MOST 
šest let svého trvání. Přirovnáme-
-li tuto dobu k lidskému životu, 
měli bychom za sebou novoroze-
necké a kojenecké období. Líbilo 
se nám, když nás vozili v kočárku, 
krmili a přebalovali. Ani jsme si 
nevšimli, že nám zničehonic se-
brali dudlík. Začali jsme se stavět
na vlastní nohy a nějakou chvíli jsme se batolili. Prožili 
jsme tři roky v mateřské školce, kam jsme chodili moc rádi. 
A nyní je z nás předškolák, který má nastoupit do první
třídy. Víme, jak se jmenujeme a kde je vlevo a vpravo. Umí-
me počítat do deseti a jakžtakž si zavážeme tkaničky… 

Jsme ale spolek a jeho vývoj je od toho člověčího
přece jen diametrálně odlišný. Očekává se, že spolek bude 
od počátku fungovat jako dospělý jedinec – bude přiměřeně 
rozumný, bude jíst, spát, pracovat a také se radovat. Na 
nějaké „přebalování“ se tu nehraje.

Šest let trvání spolku je relativně krátká doba, přes-
to jsme za tu dobu ušli kus cesty. Účastnili jsme se dvou
komunálních voleb – v r. 2014 jsme získali 11 878 hlasů,
tj. necelých 25 %, což představovalo 4 mandáty. V r. 2018 
pak na tišnovské poměry nevídaných 20 457 „křížků“ před-
stavovalo téměř 44 % všech odevzdaných hlasů. Tento
výsledek nám přiřkl 8 mandátů v 15-ti členném zastupitel-
stvu, mile nás překvapil a také trochu zaskočil. Velká
důvěra = velká odpovědnost.

Troufnu si však říct, že se nám nezamotala hlava
a „neopili jsme se mocí“. Přes získanou většinu jsme se 
ihned rozhodli oslovit další konstruktivní partnery a na-
bídnout jim spolupráci. Nemyslíme si totiž, že jsme nej-
chytřejší na světě. A vážíme si každého, kdo chce přiložit 
ruku k dílu. S ANO a ODS jsme se domluvili na spolupráci,
kterou podporuje i KDU-ČSL (společně s námi tyto stra-
ny ve volbách obdržely téměř tři čtvrtiny všech hlasů).
Za uplynulé dva roky hodnotím tuto spolupráci na výbor-
nou. Neokopáváme si kotníky, nechytračíme, nehádáme se. 
Snad je to v Tišnově vidět.

A pokud jde o MOST, mohu směle říci následující.

Jsme nezávislí –
pořád si nás nikdo nekoupil
Činnost spolku je od počátku jeho vzniku fi nancována 
pouze z příspěvků jeho členů. Nemáme žádného „externího“ 
sponzora, kterému bychom museli být zavázáni. A to pla-
tí stále! Je to pro nás důležité, protože nám to zaručuje
svobodu rozhodování v jakékoliv věci. I tyto MOSToviny, 
které právě čtete, jsou fi nancovány výhradně členy spolku.

Spolupracujeme –
neválcujeme to většinou
Jak je uvedeno výše, vážíme si našich partnerů, kteří se
s námi podělili o odpovědnost, shodli se s námi na společ-
ném plánu práce na čtyři roky a z něj vyplývajících úkolů
si „ukousli svůj krajíc“. Děkujeme, že nás respektují a nebojí
se nám říct svůj názor. Spolupráce s nimi nás těší.

Dali jsme na vaše přání a rady
Mostoviny jsou po dvou letech tady.
Chcete vědět, co za ty roky od voleb se stalo?
Jak pracuje MOST?
Má-li práce málo – nebo dost?

Znovu jsou tu MOSTU noviny,
do každé tišnovské rodiny.
Kdo chce vědět, co se děje kolem,
sedne a čte doma, za svým stolem.

Co si myslí a přejí Tišnováci
se nám různou formou vrací,
je nám inspirací
a posouvá nás v práci.
  
Myslíte si, že jsme dost pracovití a hraví?
Sdělte nám to, protože Tišnov nás stále baví!

A teď už  vážně.
Před 2 lety v Mostonovinách jste se dověděli, kam

v Tišnově ráda chodím, co ráda jím, jaké mám koníčky 
atd… Dnes bych vám chtěla přiblížit to, co jsem si před-
sevzala  a s jakou představou jsem do spolku MOST šla. 

Chci se snažit o zapojení seniorů do společenského
života ve městě a jejich uplatnění ve společnosti. Dělám to 
prostřednictvím své práce ve Svazu tělesně postižených 
(STP) Tišnovsko a stykem se seniory v Penzionu Tišnov. 
Jejich přání a někdy i stížnosti přenáším na naše schůze 
MOSTu a při osobním kontaktu s jeho členy. Pro nás se-
niory spolu s ostatními členy výboru místní organizace 
Svazu tělesně postižených organizuji zájezdy po naší krás-
né vlasti. Kolem 250 účastníků v loňském roce mi snad 
potvrdí, že se setkávají s kladným ohlasem. Svědčí o tom
i zvyšující se počet členů našeho spolku. Za posledních
5 let vzrostl jejich počet asi o 60. Takže jich máme 166. 
Lidé se chtějí setkávat, besedovat, sdílet společné chvíle
i vzpomínky. A že se o nás zajímá MěÚ Tišnov a přispívá 
na naše zájezdy dotací, svědčí zájem o to, abychom se do-
stali za nízký poplatek např. do lázní Luhačovice, ZOO 
Lešná u Zlína, diskutované Čapí hnízdo, Dolní Kouni-
ce a Rajhrad a naposled to byl hrad Svojanov a Svitavy.
Díky moc. Když kolem sebe vidím zájem o nás seniory,
v skrytu duše si myslím, že moje práce není marná, a proto 
mě Tišnov baví.

Lída Cvrkalová,
obyvatelka Centra sociálních služeb,

členka MOSTu

Zajímá nás také názor místních obyvatel, a tak prosa-
zujeme dotazníkové akce (naposledy týkající se komunál-
ního odpadu, Tišnovských novin, „hospodské“ vyhlášky), 
veřejné prezentace (architektonická soutěž – náměstí, 
rekonstrukce ulic, územní studie) apod. Nadále chceme 
udržet maximální transparentnost. Na zastupitelstvo jsou 
proto všechny důležité materiály předkládány s předstihem
a projednány v poradních orgánech města.

Prosazujeme odbornost –
neděláme si patent na rozum
Důsledně prosazujeme, aby při rozhodování o důležitých 
věcech na radnici byl vždy k dispozici názor odborníků.
V r. 2015 jsme prosadili funkci městské architektky a jsme 
nadále přesvědčeni o významu této funkce. Externí odbor-
ný názor je nyní smluvně zajištěn rovněž při řešení oblastí 
dopravy a energetiky. Každé důležité rozhodnutí je pod-
pořeno názory odborné komunity, např. strategický plán 
města na roky 2021–2025; územní plán a územní studie; 
problematika centrálního zásobování teplem; koncepce – 
bytová, sportovní, kultury, cestovního ruchu, dopravní;
investiční a dopravní projekty, aktuálně též oblast životního 
prostředí a klimatických změn.

Pracujeme naplno –
nepolitikaříme
Společně s koaličními partnery jsme vytvořili plán (progra-
mové prohlášení), na kterém dnes a denně pracujeme. Jeho 
plnění je pro nás prioritou a snažíme se na to tedy maxi-
málně koncentrovat. 

Pochvalu zaslouží členové MOSTu za ještě větší zapojení 
do činnosti orgánů města. V radě jsme tři, v zastupitelstvu 
je nás osm. Je nás více v komisích a výborech, z nichž ně-
kterým předsedáme. Ostatní členové nás nejen podporují, 
ale dávají nám užitečnou zpětnou vazbu a přináší nové 
podněty. Často se setkáváme. S ohledem na velkou důvěru 
od místních obyvatel to považujeme za svoji povinnost, na 
druhou stranu to stojí hodně času a energie. A je na místě, 
abych za to všem členům spolku upřímně poděkoval.

Předseda MOSTu starostou –
aneb krátké zamyšlení o funkcích
Byl jsem několika stranami osloven ke kandidatuře do 
krajských voleb, které nedávno proběhly. Stejně jako před 
čtyřmi lety jsem i letos tyto nabídky odmítl, neboť nechci 
být „sběratelem funkcí“. Pamatuji doby, kdy tišnovský 
starosta byl současně předsedou vodárenského svazku, 
dobrovolného svazku obcí, členem poradních orgánů na 
kraji a kdoví kde ještě. Obdivuji každého starostu, který 
to (snad!?) zvládá, ale já to vidím jinak. Nejsem předsedou 
ani jednoho svazku. Začátkem letošního roku jsem po pěti 
letech předal i předsednictví MAS Brány Vysočiny svému 
nástupci. Nutno říci, že to není na škodu, protože tyto sub-
jekty vesměs fungují velmi dobře. Tišnov má stále zastou-
pení v jejich řídících orgánech, a tedy i potřebné informace 
a možnost (úplně stejnou jakoby předsedal) podílet se na 
usměrňování jejich činnosti. Osobně se snažím maximál-
ně soustředit na práci na radnici a nechci přijít o kontakt 
s tišnovskou realitou. Po městě chodím převážně pěšky
či jezdím na kole a přitom vnímám, co se nám kde povedlo 
či co je třeba zlepšit. Chci mít také čas chodit na procházky 
po městě se svojí rodinou, potkávat se a diskutovat s míst-
ními lidmi. Rád bych i nadále reprezentoval naše město na 
poli sportovním a při té příležitosti se setkával s kamarády
a sportovci z jiných místních klubů. Velmi rád se také pro-
jedu na kole po tišnovském regionu, přičemž mohu vidět,
co je kde nového.

Dámy a pánové,

tyto MOSToviny se Vám dostávají do rukou právě v polo-
vině volebního období. Budeme rádi, pokud nás za prv-
ní „pololetí“ oznámkujete. Můžete tak učinit v naší nové
anketě na webu most-tisnov.cz. A na mailovou adresu 
info@most-tisnov.cz nám můžete napsat jakýkoliv vzkaz
či dotaz. Jsme tu pro vás!

Příjemné počtení Vám přeje

Jiří Dospíšil,
předseda spolku MOST a starosta Tišnova

V květnu
jsme sfoukli 
šest svíček

Online setkání členů MOSTu v listopadu 2020

Buďme ohleduplní – Covid-19
na podzim roku 2020
Vážené Tišnovačky a Tišnované.
V nelehké době, kterou jsme dosud nikdy nezažili, boju-
jeme s neviditelným nepřítelem s viditelnými následky. 
Stále více našich blízkých, přátel a sousedů je nuceno stra-
chovat se o své nejbližší – především rodiče a prarodiče.
Od epidemie španělské chřipky po první světové válce 
jsme nebyli žádnou chorobou omezeni ve svém běžném 
životě, práci, volném čase tak, jak se to děje nyní.

Od března 2020 a prvního šoku, který nám způsobil 
Covid-19, uběhlo už mnoho měsíců. Aktuální pan-
demická situace se v České republice neustále zhoršuje. 
Bohužel jsme se jako Česká republika dostali nelichoti-
vě na samé čelo statistik. Jsou postupně uzavřeny školy, 
obchody a provozovny, omezuje se volný pohyb obyvatel 
a my všichni doufáme, že bude zastaven nárůst pozitiv-
ních případů. Není to však možné bez individuální disci-
plíny každého z nás. Ještě jsme nezapomněli na jaro, kdy 
celý národ šil roušky. I v Tišnově bylo mnoho organizací 
a jednotlivců, kteří šili nejen pro sebe, ale i své výrobky 
posouvali dál mezi potřebné. Připomeňme si, že město, 
konkrétně sociální odbor, zřídilo telefonní linky, na kte-
ré mohli volat senioři o informace. Objednávali nákupy 
nejnutnějšího zboží a léků. Město také vyzvalo dobrovol-
níky, aby pomohli. Pro zajímavost, bylo to cca 70 občanů, 
kteří byli ochotni potřebným zajistit nákupy, úklid, po-
moci se základním ošetřením, venčením pejsků, pomoci 

s nastavením počítačů a jiných informačních technologií, 
nabízeli rozvoz, odvoz a dovoz, hlídání dětí aj. Nejdůleži-
tějším byl však sociální kontakt mezi lidmi, tedy to, co
nás dělá lidmi. Díky za toto vyjádření solidarity.

Chápu, že omezení mohou mít i dopad na živobytí 
mnohých lidí. Hledání rovnováhy mezi ochranou zdra-
ví a chodem společnosti a ekonomiky je jistě složité
a obdobná opatření jsou přijímána v ostatních zemích. 
Z pohledu lékařky mohu důrazně doporučit dodržová-
ní jednoduchých, ale velmi účinných rad. Jsou to známé 
RRR – ruce, roušky, rozestupy.

Upřímně a ze srdce bych chtěla velmi poděkovat všem, 
kteří denně obětavě pečují o nemocné v nemocnicích, 
domovech seniorů a doma o své blízké. Buďme k sobě 
ohleduplní, koronavirus jsme již jednou porazili, proto 
to zvládneme i podruhé.

Veronika Pozděnová,
zastupitelka města, členka MOSTu

PS: MUDr. Veronika Pozděnová, specializací inter-
nistka, se přihlásila k pomoci v tišnovské nemocnici.
Student Lékařské fakulty Masarykovy univerzity, Tomáš 
Havlát, nastoupil od listopadu jako medik na odběrové 
místo do Dětské nemocnice Brno.

Zastupitelé MOSTu na jednání dne 27. 4. 2020

Řešíme i problémy v místních částech Pejškov, Hájek, Hajánky, Jamné
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Ani Tišnov nezůstává stranou technologického rozvoje 
a pro jeho občany i návštěvníky přichystal hned několik 
technologických novinek.

WiFi na veřejných
prostranstvích
Město Tišnov je jedním ze 171 úspěšných z celkem 361 ža-
datelů o příspěvek 15 000 EUR na vybudování veřejného 
přístupu k internetu ve formě 8 vnitřních a 5 venkovních 
přístupových bodů WiFi v rámci projektu WiFi4EU. 

Ze zvažovaných umístění, mezi kterými nechyběla 
naše náměstí, parky, přednádražní prostor či sportoviště, 
byly vzhledem k podmínkám dotace zvoleny nám. Míru 
a nám. 28. října, dále pak prostor kolem posezení v parku 
pod kostelem. Z vnitřních lokalit jsou to zase dvě největší 
budovy městského úřadu. Připojení je veřejné, bez nut-
nosti přihlašování, registrace či zadávání jiných osobních 
údajů, bez reklam a s využitím co nejlepší dosažitelné při-
pojovací kapacity v daném místě. 

Nová WiFi je v provozu od června 2020 a věřme,
že je to dobrý základ pro budoucí rozsáhlejší pokrytí na-
příklad formou doplňku k inteligentnímu osvětlení tak,
jak jej známe z některých větších evropských měst.

Podpora elektromobility
Asi není nikdo, kdo by nezaregistroval výrazný po-
stup v oblasti elektromobility. Na trhu se objevují první
(a občas již i cenově dostupné) modely sériově vyrábě-
ných elektrických vozidel. Jedno takové ve formě elektric-
ké multikáry pro svoz materiálu je již součástí městského 
vozového parku. Tišnov se na éru elektromobility, kte-
rá přinese zejména čistější a tišší prostředí ve městech,
připravuje i v dalších ohledech. 
 Na parkovišti v přednádražním prostoru, kde je plá-
nováno 105 parkovacích stání pro motorová vozidla typu 
P+R, 4 stání v režimu K+R a 28 parkovacích míst pro jízd-
ní kola, je pamatováno i na přípravu pro instalaci veřej-
ných nabíjecích stanic pro elektromobily. Další zajímavou 
zvažovanou technologií je i navržený systém detekce ob-
sazenosti parkoviště.

Sdílená učebna
technologií
Moderních technologií není třeba se bát, nicméně dost 
často o nich víme spíše z doslechu či z médií a není mož-
nost si je vyzkoušet a „osahat“ na vlastní kůži. A tak při-
rozený respekt před něčím novým a nevyzkoušeným pře-
trvává, ať už jde o 3D tisk, virtuální realitu nebo robotiku. 

Proto s nadšením vítám myšlenku a aktivity Městské-
ho kulturního střediska a Městské knihovny s podporou 
MAP s názvem Kreativní laboratoř v knihovně. Jde o ná-
pad na vytvoření otevřené učebny či laboratoře, kde by si 
veřejnost z řad nejen studentů ale i dalších zájemců měla 
možnost takové technologie vyzkoušet, něco sama vytvo-
řit a získat praktické zkušenosti a tipy na jejich využití. 
Inspirací určitě může být třeba brněnská dílna FabLab, 
která na své putovní „šňůře“ zavítala nedávno i do našeho 
města. Věřím, že se kolem tohoto projektu brzy začnou 
shlukovat organizace a nadšenci, kteří mají o nové tech-
nologie zájem a chystají se v této věci něco sami podnik-
nout. Rozhodně si zaslouží naše poděkování a podporu!

Mobilní rozhlas – ankety
To, že máme v Tišnově mobilní rozhlas, už nejspíš
většina z nás tuší. Zasílání novinek a upozornění týkají-
cích se dopravní situace, různých omezení nebo kultur-
ních či jiných akcí již využívá řada Tišnováků. 

Už méně se však ví, že mobilní rozhlas umožňuje tok 
informací i opačným směrem, tedy od občanů k úřadu 
a vedení města. Jedná se o formu anket, kterých se mo-
hou účastnit právě uživatelé mobilního rozhlasu. První 
vlaštovka v podobě ankety týkající se třídění odpadu již 
prověřila jejich fungování a doufejme, že tento způsob 
využití bude pokračovat. Právě v komunikaci občana
a města mohou být moderní technologie tím nejvhodněj-
ším nástrojem.

Tomáš Ondráček,
člen MOSTu

Strategický plán zachycuje hlavní problémy rozvoje města 
a stanoví možná řešení (zajišťuje tak komplexní přístup k 
řešení problémů) a podporuje efektivní využívání fi nanč-
ních prostředků města i jeho celkového potenciálu. Slaďuje 
představy jednotlivých subjektů (zastupitelů, občanů, or-
ganizací působících v obci, podnikatelů apod.) o rozvoji 
města – slouží tak k prevenci budoucích sporů a zajišťuje 
kontinuitu rozvoje. Je klíčovým podkladem pro rozhodo-
vání zastupitelstva města a zvyšuje připravenost města k 
podání žádostí o dotační podporu a zvyšuje šance získat 
vnější fi nanční prostředky. Je informačním nástrojem pro 
stávající i nově příchozí obyvatele či podnikatele o tom, co 
je pro město důležité, a o plánovaných investicích. Jsou zde 
obsaženy všechny důležité oblasti chodu města - technic-
ká infrastruktura (vodovodní a kanalizační síť), občanská 
vybavenost (školství a vzdělávání, zdravotnictví a sociální 
služby, kultura, sport a volnočasové aktivity), bydlení ve 
městě, ekonomika a trh práce, cestovní ruch, doprava, na-
kládání s odpady, životní prostředí a správa města (samo-
správa města, řízení rozvoje města, hospodaření a majetek 
města, bezpečnost a vnější vztahy a vazby města).

https://www.tisnov.cz/urad/dokumenty/strategicke-

dokumenty/strategicky-plan

Nové technologie
v Tišnově

Tišnov má Strategický plán města 
na 2021–2025

Priority rozpočtu města pro rok 2021 
z pohledu MOSTu?
Rekonstrukce ulic Riegrova a Černohorská
Kostky na Brněnské už jsou dávno zapomenuty a zbývá tedy poslední „tankodrom“ v samém srdci města. Oprava by měla
začít na jaře 2021 a být dokončena v pololetí 2022. Nová silnice, chodník, veřejné osvětlení, zeleň s kruhovým objezdem 
uprostřed – už aby to bylo!

Výstavba smuteční síně
O důstojném místě posledního rozloučení se dlouho uvažovalo. Stavba, jejímž autorem je Ing. arch. Pavel Jura, bude mít 
zcela jistě ambici obohatit architekturu našeho města.

Životní prostředí, údržba zeleně a veřejných ploch
Chceme, aby Tišnov byl příjemné a čisté město. Proto byly navýšeny pracovní úvazky v úklidové četě a doplněna technika.
Podpoříme i další zlepšení v této oblasti. Jsme zvědaví, co vyplyne ze studie adaptace na klimatické změny, a budeme chtít
přispět k realizaci opatření. Je to pro nás důležité.

Rekonstrukce amfiteátru letního kina
Promítací kabina na samé hranici provozuschopného stavu, rozsypané betonové hlediště s nevlídnými a unavenými
lavičkami a také již stárnoucí promítací parabolické plátno mají defi nitivně odslouženo. Těšme se na nový „letňák“!

Park v Honech za Kukýrnou
Proluka mezi ulicemi Dlouhá a Na Honech získá hezčí podobu. Parková úprava v duchu již dříve prezentované studie 
bude příjemným místem pro místní obyvatele. 

Mateřská školka Hony
Projektování mateřské školky Hony je ukončeno. Nyní probíhá stavební řízení. Přepokládáme zahájení stavebních prací
v roce 2021. Jednopatrová budova se zelenou střechou se tak stane pomyslným centrem parku na Honech.

MOST – členská schůze 10. února 2020

Více informací o nás a našich plánech najdete na www.most-tisnov.cz

Písmenná křížovka se skrytou tajenkou (4)

Participativní rozpočet

VODOROVNĚ:
A. číslice 6  /  náboženská skupina
B. PRVNÍ DÍL TAJENKY  /  platidlo evropské unie
C. ruská řeka  /  rytmický celek  /  škytat (nářečně)
D. loterijní lístek  /  kříženec osla a kobyly  /  údaje  /  SPZ okr. Trenčín
E. SPZ okresu Komárno  /  německý fi lozof  /  čert  /  moje
F. projekty  /  poškození kůže tlakem  /  kouř
G. naft a  /  element  /  mládě kočky
H. ano (slovensky)  /  v tomto roce  /  ochucovat solí
I. římsky 101  /  deska s měřicími přístroji  /  pulsy  /  SPZ okr. Svitavy
J. ono (anglicky)  /  uzavřená křivka  /  skutečnost  /  zájmeno osobní
K. roztavovat  /  pistole  /  druh básníka
L. sarmat  /  DRUHÝ DÍL TAJENKY
M. bývalý český president  /  stálá

SVISLE:
1. lotyšský šachový mistr světa  /  ČTVRTÝ DÍL TAJENKY  /  zájmeno ukazovací
2. mužské jméno  /  minulého roku  /  hovořit (anglicky)
3. jídelní miska esšálek  /  vedoucí  /  stropní trám
4. zkr. Slovenské národní rady  /  lahodný pokrm  /  nebezpečí na horách
5. zájmeno ukazovací  /  jednotky váhy  /  v římské mytologii ochránce domácnosti
 a rodiny  /  SPZ okr. Pardubice
6. spěch  /  rozsudek  /  černý pták
7. Anna (domácky)  /  stonek s listy  /  lesník
8. nasávat  /  peněžní tíseň  /  obřadní oděv
9. název hlásky M  /  obyvatel Indonésie a Sumatry  /  šumivé víno  /  římsky 505
10. divoký kůň  /  saze  /  Eduard (domácky)
11. jihoamerický pták s velkým zobákem  /  šachty  /  drahokam mléčné barvy
12. mongolský pastevec  /  umývati  /  zasněná
13. zkr. oděvní tvorby  /  TŘETÍ DÍL TAJENKY  /  jaká (slovensky)

Participativní rozpočet představuje moderní způsob, jak obyvatele zapojit do rozhodování o tom, jaké projekty placené
z veřejných peněz se zrealizují. Do konce listopadu 2020 lze podávat projekty. Celková alokovaná částka je 500 000,- Kč, 
maximální výše na jeden projekt je 250 000,- Kč. Projekty by měly být zaměřeny na pořizování, budování nebo rekonstrukci 
majetku města.

Princip funguje ve 3 bodech:

1. Navrhnete projekty – Obyvatelé Tišnova mohou podávat návrhy na vlastní projekty, díky kterým
 lze vylepšit veřejný prostor.
2. Zvolíte ty nejlepší – Bude-li některý z návrhů realizovatelný, dostanou lidé příležitost jej
 představit svým spoluobčanům na veřejném projednání. Ti pro něj posléze budou elektronicky
 hlasovat. Hlasovat budou jen Tišnováci
3. Město zařídí realizaci – Vítězné návrhy se poté zrealizují z rozpočtu města Tišnova.

Více informací včetně podrobných pravidel a harmonogramu najdete na: www.participace.tisnov.cz



Více informací o nás a našich plánech najdete na www.most-tisnov.cz Více informací o nás a našich plánech najdete na www.most-tisnov.cz

Výbor MOSTu v době,
kdy nebylo zakázáno scházet se.

Veronika Pozděnová a Jiří Dospíšil s hercem 
Michalem Isteníkem, představitelem hostinského 
Edy ze seriálu Most! při slavnostním otevření 
Pivovaru v Porta Coeli.

I drobnosti zkvalitňují naše město
Na rok 2021 město Tišnov chystá menší opravy a rekonstrukce, které jsou stejně tak 
důležité, jako velké a rozsáhlé investiční stavby. Vybíráme z nich konkrétně:

• výsadba stromů na sídlišti pod Klucaninou 

• rozkvět 48 000 nově vysazených cibulek např. na ulicích Dlouhá, Brněnská, Králova a na kruhovém
 objezdu u Benziny 

• komunitní záhony na ulicích Dlouhá a Halasova a dalších ulicích podle zájmu obyvatel 

• výměna laviček na mnoha místech, nejvýraznější změnou bude vyšší posezení 

• psí hřiště včetně agility překážek za ZŠ nám. 28. října  

• oprava horního hřiště za ZŠ nám. 28. října 

• oprava hřiště na Mánesové 

• vodní prvek-mlžítko v parku pod kostelem 

• oprava veřejného osvětlení na Cáhlovské 

• posunutí přechodu pro chodce u Humpolky a vytvoření zálivu pro 2 parkovací místa 

• a třeba i Váš návrh, pokud využijete Participativního rozpočtu :)

Dobře se starat o bytový fond města je jasná priorita

Město Tišnov v posledních 6-ti letech vložilo do oprav či 
investic bytového fondu téměř 29 000 000 Kč. V roce 2020 
by to mělo být téměř 8 000 000 Kč, což je dohromady úcty-
hodných 37 000 000 Kč za 7 let. Díky šikovnosti našich 
úředníků na Odboru investičním a projektové podpory 
získalo město dotaci téměř 10 000 000 Kč na opravu byto-
vého domu Na Mlékárně 255, který byl v havarijním stavu. 

Co se týká oprav bytů, město Tišnov v posledních letech 
udělalo obrovský kus práce. Zásluhu na tom mají přede-
vším úředníci z Odboru správy majetku a komunálních 
služeb. Došlo k opravám přibližně 30-ti bytů (Jungmann-
ova, Bezručova, Halouzkova, Na Mlékárně atd.) a další se 
připravují. A to je dobře.

Kde město tzv. “tlačí bota“, je výstavba nových malome-
trážních bytů. Dle Bytové koncepce by jich mělo být posta-
veno 46 do roku 2027. Do dnešního dne (je to pochopitel-
né, neboť veškerá energie a peníze se soustředily na opravy) 
město nepostavilo jediný nový byt. První vlaštovka snad 
bude chystaná změna projektu a následná výstavba bytů
v bývalém areálu Inženýrských staveb na Mlékárně. Míst 
pro možnou výstavbu nových bytů je v Tišnově vytipováno 

dostatek. Jen si správně vybrat, aby pomyslné misky vah 
zůstaly pokud možno v rovnováze mezi poměrem cena 
výstavby a výše nájemného.

Vždyť bytový fond přináší městu jistý příjem, a pokud 
někdy nastane situace, že bude muset dostat přednost 
výstavba třeba školy, školky či oprava havarijního stavu 
silnice, nemusíme se bát negativního dopadu na městský 
bytový fond a potažmo i rozpočet města. Proto je dobré 
dát opravám a výstavbě bytů zelenou, neboť si tím tvoří-
me rezervu na horší časy.

Aleš Navrátil,
radní města, člen MOSTu

Důvody jsou totiž jednoduché. Vždyť je to v dobách dobrých i zlých jeden z mála jistých příjmů do městského rozpočtu. V průběhu roku 2019 město Tišnov zvedlo nájem
v městských bytech s plným příslušenstvím o 40 %. Z 50 Kč/m2 na 70 Kč/m2, což po navýšení činí každoroční příjem z pronájmu všech bytů cca 6 000 000 Kč do městské pokladny.
Ač se komerční pronájmy pohybují okolo 130–150 Kč/m2 a město je zhruba na polovině, neznamená to, že by bylo špatným hospodářem. I zde platí jednoduchá logika, že co neumí
zajistit soukromý sektor, je potřeba, aby se o to postaralo město. Ve městě je spousta spoluobčanů, kteří chodí do práce, jsou v důchodu, mají závažný zdravotní problém, vyrůstali
v neúplných rodinách atd., ale jejich příjmy nedosahují takové výše, aby si mohli dovolit soukromý pronájem, natož koupi vlastního bytu. A těmto lidem by mělo město 
umět primárně pomoci. Je tedy mylná představa, že v bytech v majetku města (cca 160 bytů bez 205-ti bytů na Centru sociálních služeb a 92 bytů družstevních ) bydlí většinou tzv.
nepřizpůsobiví či v budoucnu bydlet budou. Stále ještě díky původním smlouvám na dobu neurčitou je v městských bytech i část obyvatel, kteří mají příjmy na to, aby si pořídili
vlastní nájem či byt, ale z nějaké „setrvačnosti“ to neřeší a byty neuvolňují. Bude ještě nějakou chvíli trvat, než město naplní kritérium dané Bytovou koncepcí města Tišnova
z roku 2017 – bytový fond města Tišnova by měl primárně přispívat k uspokojování potřeb bydlení u občanů města Tišnova, kteří mají nižší šanci uspět na komerčním trhu
s nájemním a vlastnickým bydlením. 

MOSTu za první pololetí 
volebního období uděluji 
známku (jako ve škole):

1    2    3    4    5
Oznámkujte nás na webu:

www.most-tisnov.cz

ANKETA

RYCHLE, LEVNĚ a KVALITNĚ!
Tři slova, která se očekávají od každé služby, kterou si objednáváme. A čekáme i od města, že všechny jeho služby, resp. 
služby městem objednané (a konkrétně investiční akce, opravy a rekonstrukce, projekty, …) budou „rychlé-levné-kva-
litní?“ Na sociálních sítích, typicky na facebooku města, je hodně přispěvatelů, kteří mají jasno, jak se měly jednotlivé 
akce provést, dokonce přesně ví, že oni by to udělali lépe a rychleji a kvalitněji. A z jejich komentářů tryská přesvědčení,
že výsledek činnosti Rady, zastupitelstva nebo obecně „města“ je drahý, nekvalitní a dlouho trvající. Jak je to tedy mož-
né, že tady máme rozkol? V obecné rovině platí (a klidně nám napište, např. na email nebo facebook, zda to vidíte jinak):

1. Práce rychlá a levná. Bude kvalitní…?
2. Práce rychlá a kvalitní? Bude nebo nebude drahá…?
3. Levná a kvalitní? Lze ji stihnout rychle…?
Stejnak by mě zajímalo, jak ti kritičtí komentátoři pracují ve své profesi a v osobním životě. Rychle, levně, kvalitně?

Co myslíte?
Dobrým příkladem je nákup auta. Můžu mít auto 25 let staré, 5 let staré a úplně nové. Liší se cenou, komfortem, bez-

pečností, cenou za opravy. Ale všechna tato auta plní cíl, pro která je kupujeme. Někoho nebo něco převezou a odvezou. 
A lze je koupit hotově, na úvěr nebo obecně hypotékou. I tyto způsoby platby mají své silné a slabé stránky. No a kom-
binací, jaké auto a jak koupit, je tím pádem mnoho. A která je nejlepší? No ta, pro kterou se kupující rozhodne a kterou
si dokáže zdůvodnit.

Abychom se jen nechválili. Víme, že příprava i následná realizace velkých investičních akcí je mnohdy běh na dlouho trať. 
Posuďte sami: ulice Brněnská se opravovala 2 roky. Projektová příprava výstavby nové školky Na Honech běží od roku 2017
a teprve letos bude akce zcela projekčně připravena. K záměru kraje opravit ulice Černohorská, Riegrova s vybudováním
kruhového objezdu jsme se zastupitele vyjadřovali v roce 2016, teprve letos je na světě konkrétní projekt s příslibem
fi nancování. Architektonický plán smuteční síně byl též projednán v roce 2017 a k realizaci dojde letos.

A jak ve funkci radních rozhodujeme my, zástupci MOSTu? A to zas vím úplně přesně :). Vždy hledáme taková řešení, 
která jsou podle našeho nejlepšího svědomí a vědomí. Vždy je prioritou kvalita, často je rozhodující cena a často i rychlost.
Jak tak nad tím přemítám, ono to vlastně vůbec není jednoduché…

Martin Sebera,
místostarosta, člen MOSTu

Strategické plánování a rozhodování pokračuje

Tišnov začal pracovat
na Studii adaptace
na klimatické změny

Jednou z nových iniciativ spolku MOST a koalice v jejich prvním funkčním období v letech 2014–2018 bylo i vytvoření Výboru pro strategické plánování. Vždy jsem jej vnímal jako
platformu, kde mohou jeho členové především z řad zastupitelů detailněji a více neformálně, než v záři refl ektorů na zastupitelstvu, projednat strategické směřování Tišnova. Cílem 
bylo jistě i lepší zapojení opozičních zastupitelů a dalších odborníků do strategického rozhodování města. Nutno říci, že v prvním funkčním období dle mého názoru výbor tuto roli 
beze zbytku splňoval. Panovala v něm, dle slov jeho tehdejších členů, otevřená a tvůrčí atmosféra bez obav vyjádřit i nejistý názor, nápad či dotaz k probírané problematice. Kromě členů
výboru byli k jednání zváni i pracovníci úřadu a další odborné kapacity.

Nicméně Výbor pro strategické plánování byl zrušen. V materiálech ze zastupitelstva je možné si přečíst hlavní důvody, které jsou jistě pádné. Nicméně v této souvislosti na mne 
dotírají i další neodbytné myšlenky a otázky. Nepřispěla ke zrušení tohoto jistě přínosného výboru i změna atmosféry v zastupitelstvu? Nemůže to být i tím, že jsou za každou cenu hle-
dány na práci zastupitelů a úředníků chyby a nedostatky, a to především formální? Nevymizel díky tomu duch spolupráce, bez nějž lze těžko otevřeně a tvořivě komunikovat a plánovat? 
Nezměnil se tak výbor z tvořivé platformy v podstatě jen na další kolbiště „politického boje“, z něhož se vytratila radost a chuť pracovat společně pro Tišnov a posouvat věci dál? Není na 
úrovni strategického plánování komunikační styl „jen rozporovat a zpochybňovat“ bez systematického, promyšleného a dlouhodobého přístupu zoufale málo?

Pokud by tomu tak opravdu bylo, nezbývá než doufat, že se někdy v budoucnu vrátí jak konstruktivní přístup všech, kteří se podílejí na místní samosprávě, tak i lepší atmosféra
v zastupitelstvu. Projednávání strategických témat neustalo, pokračuje dál, a to na úrovni odborných komisí, výborů a pracovních skupin. Vždyť, kde je vůle, tam je i cesta…

Tomáš Ondráček,
člen MOSTu

Ve středu 30. září 2020 byla podepsána smlouva o dílo nazvaná „Místní 
strategie adaptace na změnu klimatu a mitigační opatření“. Zpraco-
vatelem studie je Fakulta regionálního rozvoje a mezinárodních studií 
Mendelovy univerzity společně s Nadací Partnerství.

Specifi ckými cíli adaptace jsou:
• snižování negativního vlivu extrémních teplot a městského tepelného
 ostrova,
• snižování dopadů přívalových dešťů, povodní a dlouhodobého sucha,
• snižování energetické náročnosti Tišnova a podpora adaptace budov,
• zlepšení připravenosti Tišnova v oblasti mimořádných událostí
 a krizového řízení,
• opatření edukativního rázu.

Záměr zadání studie připravila pracovní skupina složená z odborných
konzultantů - více informací najdete na www.tisnov.cz/adaptace-mitigace.

Na fotografi i z tišnovské radnice sedí zleva: místostarosta Mgr. Martin Sebera,
Ph.D., Ing. Jiří Schneider, Ph.D., děkan Fakulty regionálního rozvoje a mezinárodních 
studií a starosta města Bc. Jiří Dospíšil.



5. Podpoříme činnost a další rozvoj městské knihovny, 
muzea, letního i stálého kina.
6. Zasadíme se o sportování mládeže v Tišnově za
zvýhodněných podmínek.
7. Podpoříme všestrannost sportu pro mladé i seniory.
8. U cyklostezky na Železné doplníme venkovní
posilovací stroje vhodné pro všechny generace.
9. Zadáme studii možného vybudování tišnovského 
bikeparku (singltrek).
10. Vylepšíme hřiště na sídlišti Pod Květnicí.
11. Podpoříme další smysluplné využití budovy bývalé 
školy v Jamném.
12. Ve spolupráci s římskokatolickou církví a Cisterci-
áckým opatstvím podpoříme oživení národní kulturní 
památky Porta coeli.
13. V rámci revitalizací sídlišť budeme podporovat 
vznik komunitních zahrad.

Senioři, sociální služby,
zdravotnictví

1. Podpoříme aktivity pro seniory a akceptaci Senior 
pasů v městských zařízeních.
2. Prostřednictvím příspěvkových organizací města
a místních spolků iniciujeme rozšíření nabídky pro-
gramů pro seniory a možností jejich zapojení do života 
ve městě.
3. Podpoříme vysoký standard poskytování sociálních 
služeb a činnost neziskových organizací v této oblasti 
(Centrum sociálních služeb, Oblastní charita Tišnov, 
Domov pro seniory sv. Alžběty v Žernůvce, Svaz těles-
ně postižených Tišnovsko) v souladu se zpracovaným
komunitním plánem sociálních služeb.
4. Budeme i nadále podporovat kvalitní rychlou
záchrannou službu.
5. Budeme aktivně spolupracovat s vedením kraje
na vytvoření koncepce zdravotnictví s cílem zajištění 
dostatečné kapacity specializovaných ambulancí.
6. Nadále se budeme snažit ovlivňovat změny v tišnov-
ské nemocnici ku prospěchu občanů.

Podpora podnikání
a zaměstnanosti, cestovní ruch

1. Podpoříme vznik nových obchodů a služeb v lokali-
tách, kde tato vybavenost chybí (Hony za Kukýrnou, 
Trnec, Klucanina, Květnice, atd.).
2. Vážíme si místních podnikatelů, a proto budeme
nápomocni při řešení jejich problémů a potřeb.
3. Protipovodňovými opatřeními na řece Svratce 
umožníme vznik a rozvoj podnikatelské zóny a za-
městnanosti v lokalitě „Díly pod městem“.
4. Budeme i nadále rozvíjet Tišnovské trhy jako mís-
to setkávání obyvatel a současně pro podporu prodeje
regionálních produktů.
5. Rekonstrukcemi nebytových prostor v majetku
města podpoříme jejich nájemníky.
6. Konkrétní opatření v cestovním ruchu budeme řešit 
ve spolupráci s místními podnikateli.
7. Na základě koncepce cestovního ruchu vytvoříme 
konkrétní turistické produkty a programy.

Naše cíle do budoucna...SEMAFOR – programové prohlášení
koaličních stran 2018–2022

Splněno 44 % Rozpracováno 53 % Neřešeno 3 %

Bc. Jiří Dospíšil
45 let, ženatý, 2 děti
starosta Tišnova

Odpověď: nadále naslouchat 
občanům města a tvořit 
Tišnov společně s nimi

Mgr. Marek Kubát
45 let, ženatý, 2 děti
učitel hudby

Odpověď: podporovat
i nadále kulturní a spole-
čenské aktivity, vyhledávat příležitosti, 
jak smysluplně v Tišnově trávit volný 
čas pro všechny věkové skupiny

Mgr. Alena Adamcová
52 let, vdaná, 3 děti
učitelka na základní škole

Odpověď: fi nančně podporo-
vat aktivity Inspira,
Studánky, dětské skupiny, lesní školky

Ing. Radim Tichý
46 let, ženatý, 2 děti
IT administrátor

Odpověď: opravit letní kino, 
vyměnit lavičky a opravit 
jeviště a promítací plátno

Aleš Navrátil
46 let, ženatý, 3 děti
spolumajitel stavební fi rmy,
radní města

Odpověď: posunout se ve 
výstabě malometrážních bytů směrem 
k projektu a realizaci. Uvolňovat
rozvojové plochy pro podnikání

Ing. Libuše
Čermáková
56 let, vdaná, tři děti
podnikatelka, zastupitelka města

Odpověď: zlepšit úklid, a "zhezčit"
kontejnerová stání na tříděný odpad

Mgr. Pavla
Veselá-Hanusová
45 let, vdaná, 1 dítě
ředitelka vzdělávání Bohemiky,
zastupitelka města

Odpověď: fi nanční dopad pandemické
situace tlumit rozpočtovou odpověd-
ností a dále vyjít vstříc nájemníkům 
živnostníkům v městských prostorách

Tomáš Havlát
23 let, svobodný
student všeobecného lékařství MU,
zastupitel města

Odpověď: adaptačními
a mitigačními opatřeními v rámci
studie dopadu klimatických změn
na město Tišnov se poprat s aktuálním 
celospolečenským problémem

Ludmila Cvrkalová
79 let, vdova, dvě děti 
učitelka, nyní důchodkyně

Odpověď: dokončit
komunitní plán sociálních 
služeb, který bude refl ektovat aktuální 
potřeby seniorů, lidí s kombinovaným
postižením i osob s těžkým duševním 
onemocněním a potřeby pečujících 
osobMgr. Martin Sebera, 

Ph.D.
46 let, ženatý, 2 děti
odborný asistent na Katedře
kineziologie MU,
místostarosta Tišnova

Odpověď: dokončit stavbu nové školky,
doprojektovat 3. základní školu

Bc. et Bc. Martina 
Seyfertová
32 let, svobodná (zadaná:), 1 dítě
manažerka tenisového klubu

Odpověď: přidat venkovní workout
u fotbalu a vylepšit dětská hřiště
o interaktivní prvky

Ing. Ladislav
Steinhauser
40 let, ženatý, 2 děti
podnikatel v masném průmyslu

Odpověď: rozvoj podnikatelské
zóny Díly pod městem, podnikatelé
a živnostníci dávají městu ráz
a oživují jej

Ing. Václav Drhlík
44 let, ženatý, 2 děti
OSVČ, certifi kovaný arborista

Odpověď: spustit participa-
tivní rozpočet – vtáhnout 
obyvatele do dialogu o utváření města 

Zdeněk Kunický
43 let, ženatý, 1 dítě
trenér mládeže a předseda
tenisového klubu

Odpověď: dokončit kolaudaci 
kluziště, navrhnout studii singletrailů
a najít vhodné místo pro skate rampy

Ing. Tomáš Ondráček, 
Ph.D.
46 let, ženatý, 2 děti
IT specialista

Odpověď: budovat Tišnov jako moderní 
„chytré město“ smysluplně využívající 
nové technologie

Mgr. Monika
Krištofová
44 let, vdaná, 3 děti
školní psycholog

Odpověď: opravou páteřní silnice se zbavit 
kostek na ulicích Riegrova a Černohorská

MUDr. Veronika 
Pozděnová
53 let, 1 dítě
diabetoložka a internistka,
zastupitelka města

Odpověď: dokončit smuteční síň

Co se nedaří?
Abychom se jen nechválili, co se nám povedlo, přiznej-
me, že jsou okamžiky, kdy si musíme na rovinu říct,
že jsou aktivity, které se nám nedaří…

• Ne vždy dokážeme vyjít vstříc všem občanům a jejich 
požadavkům, ale to v mezích demokracie se spoustou 
protichůdných názorů jde často velmi obtížně. Jsou situace, 
kdy máme prostě názor odlišný – např. hospodská vy-
hláška, územní studie Pila, územní studie Za penzionem, 
ceny za komunální odpad a další
• Nedokázali jsme doposud zkolaudovat kluziště u ZŠ 
Smíškova.
• Najít smysluplné využití hotelu Květnice 
• Propojit cyklostezkou nebo cyklopruhy severně-jižní 
průjezd městem 
• Najít řešení o odklonu nákladní dopravy z centra
Tišnova, např. pro auta z lomu v Předklášteří
• Seznam investičních akcí a s výhledem do dalších let je 
dlouhý, že se nedostane na všechny, musíme přehodnocovat 
priority a důležité akce posouvat i pod čáru
• Nepodvedlo se nám vyhrát první cenu ve Sportce, pro-
tože pak bychom nemuseli psát tuto kapitolku s názvem 
„Co se nedaří“ :)

Více informací o nás a našich plánech najdete na www.most-tisnov.czVíce informací o nás a našich plánech najdete na www.most-tisnov.cz

Před volbami jsme představili náš volební program. Společně s koaličními partnery jsme pak představili programové
prohlášení. Nyní v poločase čtyřletého období Vám přinášíme souhrnnou informací o stavu pomocí barevné infografi ky,
kdy jednotlivé barvy signalizují stav splnění – www.most-tisnov.cz/semafor.

Správa města a jeho financování
1. Zavedeme participativní rozpočet – občané rozhod-
nou o tom, kam město Tišnov investuje část svých
prostředků.
2. Stojíme o názor občanů města – i nadále bude-
me realizovat dotazníkové akce, veřejné prezentace
a debaty.
3. Garantujeme udržení pozitivní atmosféry ve 
městě, vzájemnou důvěru, otevřenost, slušnost
a vstřícnost, nezávislou radnici, profesionalitu
a odbornost.
4. Úřad bude nadále otevřený a vstřícný občanům, bu-
deme zveřejňovat maximum materiálů a online přeno-
sy z jednání zastupitelstva.
5. Vytvoříme strategický plán města Tišnova na
období 2021–2025.
6. Budeme nápomocni neziskovým organizacím
a podnikatelům v oblasti získávání dotací.
7. Zachováme projektovou kancelář MěÚ Tišnov
s cílem získat dotace z evropských a státních zdrojů
na smysluplné projekty.
8. Transparentní výběrová řízení, veřejné zakázky
a uveřejňování smluv jsou pro nás samozřejmostí.
9. I nadále budeme podporovat zejména efektivní
a dlouhodobě udržitelné projekty.

Investice a majetek města
1. Vybudujeme park a novou mateřskou školku
v lokalitě Hony za Kukýrnou.
2. Postavíme smuteční síň v prostoru nového hřbitova.
3. Budeme pokračovat v projektech revitalizace sídlišť.
4. Architektonicky a projektově připravíme revita-
lizaci náměstí Míru s cílem vytvoření prostředí pro
setkávání a společenský život občanů.
5. Podpoříme vznik nových malometrážních bytů.
6. Provedeme výměnu veřejného osvětlení za úspor-
nější.
7. Budeme hledat smysluplné využití Hotelu Květnice.
8. Zavedeme free wifi  na náměstí, v parku a na dalších 
veřejných místech.
9. Budeme dlouhodobě udržovat stávající majetek.
10. Vytvoříme odpočinkové místo u kašny na Kukýrně
a zvážíme její zprovoznění.

Doprava ve městě
1. Vytvoříme 100 nových parkovacích míst v sídlištích
a u nádraží.
2. Zahájíme jednání s provozovatelem lomu a JmK
o odklonu nákladní dopravy z centra Tišnova.
3. Vypracujeme analýzu záměru zřízení Městské
hromadné dopravy se zastávkami – penzion, náměstí, 
nádraží, nemocnice, nový hřbitov, Klucanina, apod.
4. Dokončíme rekonstrukci komunikací Brněnská, 
Riegrova, Černohorská.
5. Projektově připravíme a dle možností provedeme 
opravy ulic v nedobrém stavu – Osvobození, Dřínová, 
Horova, Havlíčkova, Vrchlického, Husova, zbývající 
část ul. Jiráskova.
6. Podpoříme budování cyklostezek, cyklopruhů
a jejich značení s cílem umožnit cyklistům bezpečnější 
průjezd městem.
7. Vyhodnotíme přínos placeného parkování v centru 
města a zvážíme možnost jeho rozšíření.
8. Budeme aktivně podporovat brzké zahájení reali-
zace připravené rekonstrukce tišnovského vlakového 
nádraží tak, aby se stalo důstojným dopravním uzlem 
regionu.

Životní prostředí, veřejný
prostor, bezpečnost

1. Postaráme se o čisté veřejné prostranství a rozkvetlý 
Tišnov.
2. Vytvoříme 5 dalších míst v úklidové rotě.
3. Vysadíme další trvalkové záhony a aleje stromů.
4. Vylepšíme úklidovou techniku.
5. Udržíme pozici městské architektky a soukromé či 
developerské projekty budeme chtít veřejně projedná-
vat a usměrňovat tak, aby obohatily veřejný prostor.
6. Služby sběrného dvora rozšíříme o vybudování re-
-use centra (možnost odkládání věcí, které mohou jiní 
lidé znovu využít).
7. Budeme nadále podporovat a motivovat občany, kteří 
třídí odpad.
8. Na vhodných místech navýšíme počet odpadkových 
košů a stojanů se sáčky na psí exkrementy.
9. Dětská hřiště ve městě budeme udržovat a rozvíjet
o moderní interaktivní prvky.
10. Podpoříme zvýšení kapacity čističky odpadních 
vod Tišnov – Březina.
11. Podpoříme projekty zaměřené na udržení vody
v krajině a necháme zpracovat studii na šetření s pit-
nou vodou v době jejího nedostatku.
12. Podpoříme projekt vybudování biokoridoru mezi 
Květnicí a Klucaninou.
13. Žijeme a nadále chceme žít v bezpečném a čistém 
městě. Podpoříme veškeré dosavadní preventivní ak-
tivity.
14. Dokončíme rekonstrukci a rozšíření městského ka-
merového systému.
15. Budeme usilovat o zvýšení bezpečí na přechodech 
pro chodce a u cyklistů.
16. Zachováme a podpoříme Městskou policii – přede-
vším jako nástroj prevence kriminality.
17. Budeme klást důraz na podporu práce s mládeží 
jako nejefektivnější formu prevence sociálně-patolo-
gických jevů.
18. Prověříme možnost zřízení a případného zavedení 
podzemních kontejnerů pro tříděný odpad.

Rodina a školství
1. Snížíme počet dětí ve třídách stávajících školek
(celkem je v tišnovských školkách 46 dětí na výjimku).
2. INSPIRO, Rodinné centrum Studánka, ZUŠ a další 
spolky fungují skvěle, a proto je podpoříme.
3. Pomůžeme školám a školkám v modernizaci
a vybavení tříd.
4. Připravíme projekt celkové rekonstrukce objektu 
staré školy na ulici Riegrova.
5. Podpoříme aktivity dětské skupiny – umožníme
tím přijetí dvouletých dětí.
6. Udržíme stávající kvantitu a kvalitu prorodinných 
aktivit formou vzájemné informovanosti a pomocí
v získávání dalších dotačních titulů.

Sport, kultura, volný čas,
spolkový život

1. Pomůžeme s rekonstrukcí Sokolovny (WC u restau-
race Krček, výměna židlí v sále, projekt celkové rekon-
strukce sálu).
2. Budeme pokračovat v rekonstrukci areálu letního kina.
3. Budeme hledat řešení pro teplejší vodu na koupališti.
4. Vytvoříme nový web města s kalendářem akcí
(lepší koordinace a propagace pořádaných sportovních
a kulturních akcí).


